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PROTOKÓŁ 0012.3.3.2021 
z posiedzenia Komisji Edukacji  

w dniu 17 marca 2021 roku 
 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 15.40 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczyła Radna Bernadeta 
Magiera – usprawiedliwiona.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki bilansowej centrum o symbolu 
roboczym C70 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój Nr XLV/918/2006 z dnia 29 czerwca 2006 r., opublikowaną 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 89, poz. 2499 z dnia 1 
sierpnia 2006 r, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII.81.2019 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 8 sierpnia 2019r. w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-
Zdrój oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od 
dnia 1 września 2019 roku, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój (Radni RM)  
 

 Pismo Związków Zawodowych NSZZ „Solidarność” oraz Pracowników 
Oświaty i Wychowania  w sprawie Zarządzenia nr Or-IV.0050.62.2021 
Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 29 stycznia 2021, 
 

 Pismo Związków Zawodowych NSZZ „Solidarność” oraz Pracowników 
Oświaty i Wychowania  w sprawie wyasygnowanie dodatkowych środków na 
zapewnienie nauczycielom okularów korygujących wzrok, 
 

4. Finansowanie Zadań oświatowych (wydatki budżetowe, dotacje) 
5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie Protokołu z dnia 17 lutego 2021 r.  
7. Zakończenie posiedzenia  
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Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia  Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa. 
Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 3 

Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu  uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu jednostki bilansowej centrum o symbolu 
roboczym C70 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój Nr XLV/918/2006 z dnia 29 czerwca 2006 r., opublikowaną 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 89, poz. 2499 z dnia 1 
sierpnia 2006 r, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Architektury – Barbara Mirecka.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII.81.2019 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 8 sierpnia 2019r. w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-
Zdrój oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od 
dnia 1 września 2019 roku, 

 
Wyjaśnień do przysiwionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału Edukacji 
– Stanisław Faber.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji Rady 

Miasta Jastrzębie-Zdrój (Radni RM)  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1 
 
 Pismo Związków Zawodowych NSZZ „Solidarność” oraz Pracowników Oświaty i 

Wychowania  w sprawie Zarządzenia nr Or-IV.0050.62.2021 Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 29 stycznia 2021, 

 
Stanisław Faber 
 - Szanowni Państwo co roku istnieje ustawowy obowiązek określenia kierunków 
kształcenia i wyasygnowania odpowiednich sum. Przyjęliśmy i to było 
konsultowane ze związkami zawodowymi nauczycieli, że 20% jest przeznaczane 
na studia podyplomowe natomiast pozostała część na inne formy kształcenia dla 
nauczycieli w tym doskonalenie Dyrektorów szkół. Ustawowo organ prowadzący 
jest zobligowany ustalić z Dyrektorami szkół kierunki kształcenia. Niezależny 
Związek Zawody Pracowników Oświaty i Wychowania zwrócił się z zapytaniem 
dotyczącym tego - Dlaczego nie brali udziału w tym roku? Ustawodawca tego nie 
przewiduje. Konsultowaliśmy ustalenia, które wymagały spotkania ze Związkiem 
Zawodowym. Chodziło o opinię dotyczącą podziału środków. Jeżeli są zapytania 
dotyczące  kierunków kształcenia, to wszystkie zostały zaproponowane przez 
Dyrektorów szkół. Właściwym adresatem są Dyrektorzy szkół. Wszyscy Dyrektorzy 
zaakceptowali formę, którą przyjęliśmy. Większość kierunków kształcenia  
zaproponowana przez Dyrektorów została ujęta. Ustawodawca wskazuje, że 
kierunki kształcenia mają wynikać z wniosków z nadzoru pedagogicznego. 
Finansujemy tę formę, jeśli wymaga tego sytuacja. W mojej opinii postąpiliśmy 
zgodnie z przepisami.  
 
Anna Hetman 
 - Potrzeby wynikają ze szkół. Na Radach Pedagogicznych ustalane są kierunki 
jakie są w danej placówce potrzebne.  
 
Jarosław Potępa 
 - Czy może Pan przedstawić jakie w tej chwili mamy kierunki uwzględnione? 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił Zarządzenie Prezydenta Miasta  
nr Or-IV.0050.62.2021 
 
Zarządzenie stanowi załącznik do protokołu.  
 
Stanisław Faber 
 - Był zaproponowany kierunek – zarządzanie oświatą, ale ostatecznie ustalono, że 
kierunek nie zostanie uwzględniony.  
 
Anna Hetman 
 - Każdego roku jest tak, że kierunków mamy bardzo dużo. W tym roku mamy  
22 kierunki. Zdarza się tak, że nie wszystkie kierunki są wykorzystywane.  

 Pismo Związków Zawodowych NSZZ „Solidarność” oraz Pracowników Oświaty i 
Wychowania  w sprawie wyasygnowanie dodatkowych środków na zapewnienie 
nauczycielom okularów korygujących wzrok, 
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Anna Hetman 
 - Środki na ten cel planuje Dyrektor w oparciu o potrzeby. Trzeba mieć na uwadze 
przede wszystkim to, że nie każdemu się takie dofinansowanie należy bo nie 
wszyscy są przebadani i mają zalecenie od lekarza, żeby dofinansowanie do  
okularów uzyskać. Musimy udać się do lekarza, który potwierdzi, że okulary są 
niezbędne do pracy. Zaświadczenie od lekarza  upoważnia, że można zakupić 
okulary na fakturę, aby uzyskać dofinansowanie.  
 
Stanisław Faber 
 - Dyrektorzy zaplanowali na ten rok 207 tys.125 zł. z czego na świadczenia 
wynikające z przepisów BHP m.in. odzież robocza  - 91 tys. zł. Natomiast  
115 tys. 288 zł to są środki zaplanowane na pomoc zdrowotną.  
 
 
Ad.4 
Finansowanie zadań oświatowych (wydatki budżetowe, dotacje) 
 
Anna Hetman 
 - Szanowni Państwo z roku na rok do oświaty coraz więcej dokładamy. Mamy 
sytuacje  gdzie w trakcie roku  pojawiają się dodatkowe godziny, co wiąże się z 
dodatkowymi środkami na nauczanie indywidualne czy pomoc  psychologiczno-
pedagogiczną dla dzieci posiadających orzeczenie czy opinię. Średnio 2,5 mln. zł 
przeznaczamy na tego typu zadania dodatkowo w ciągu roku. Wszystkie 
samorządy wychodzą z założenia, że wydatki trzeba ograniczać i szukać 
oszczędności. Duży wpływ na wydatkowanie środków bieżących ma liczebność 
klas. Ogółem w ub. roku wyszło 37 mln. zł dopłaty do zadań subwencjonowanych 
na wydatki bieżące,  bez inwestycji.  
 
Stanisław Faber 
 - 90 mln. zł przeznaczane jest na wynagrodzenia dla nauczycieli w szkołach. Koszt 
nauczyciela dyplomowanego z pochodnymi z 15 letnim stażem to ok. 82 tys. zł. 
Można to przeliczyć na godziny i różnica jest pomiędzy godziną w etacie 
nauczyciela a godziną w ponad wymiarze, która wynika z art.35 ust.2 KN. Dla 
każdego samorządu ważne jest to, żeby nauczyciele mieli godziny 
ponadwymiarowe, bo ustawodawca określił w art. 30 ust.3 wysokość jaką 
nauczyciel powinien zarobić w ciągu roku na poszczególnym stopniu awansu 
zawodowego. Minister w Rozporządzeniu określa kwotę bazową, która aktualnie 
wynosi 3500 zł brutto bez pochodnych miesięcznie dla stażysty. Nauczyciel 
dyplomowany musi zarobić  184% tej sumy miesięcznie. Musi mieć ponad 6300 zł 
brutto miesięcznie. Jeśli nie, samorząd dopłaca. Dotyczy to każdego zawodowego 
stopnia awansu. Wypłaca się to w skali miasta. Warto, by w szkołach nauczyciele 
mieli godziny ponadwymiarowe żeby w styczniu nie dopłacać dodatkowych 
wynagrodzeń. Godzina w skali miesiąca nauczyciela dyplomowanego wynosi 280 
zł w etacie, nauczyciela dyplomowanego, ale ponadwymiarowa  wynosi 220 zł. 
Godzina nauczyciela dyplomowanego powyżej etatu jest tańsza od nauczyciela 
mianowanego w etacie.  Przy ustalaniu arkuszy organizacyjnych bierzemy pod 
uwagę to, żeby nauczyciele mogli mieć godziny ponadwymiarowe związane z tą 
szkołą w której uczą. Udało się uniknąć sytuacji,  że nauczyciele pracowali na etat 
w różnych szkołach. Były takie sytuacje. Wyliczenia o których mówimy nie 
uwzględniają świetlicy. Jeden etat na 25 uczniów to jest 82 tys. zł. Jeśli mamy 3 
etaty i jeszcze w formie uzupełnienia etatu to mamy 240 tys. zł. Zwracamy uwagę 
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na to, aby opieka świetlicowa była dobrze wykorzystywana, żeby brano pod uwagę 
realne uczęszczanie, a nie faktycznie tylko zapisanie.  
 
Jarosław Potępa 
 - Chciałem zapytać o ZSH. Jak to się stało, że ZSH po raz kolejny ogłosił nabór? 
Szukamy oszczędności, a nie widzimy ewidentnych możliwości zaoszczędzenia.  
 
Stanisław Faber 
 - Istnieje obligatoryjny obowiązek, żeby szkoła zrobiła nabór. Jest to kierunek 
zbieżny, który jest w ZS nr 2. Mamy ustalenia i opinie Dyrektorów , pozytywną 
opinię Kuratorium w kwestii likwidacji szkół i przeniesienia w przyszłym roku 
Technikum. Pojawiła się pozytywna opinia w kwestii likwidacji pozostałych szkół  - 
branżowej, policealnej itd.  
 
Iwona Rosińska 
 - Chciałam zapytać o finansowanie zadań oświatowych – Jeżeli jest tylko etat to 
do takiego nauczyciela się dopłaca? Otrzymuje wyrównanie? Czy to jest za rok 
szkolny czy rok kalendarzowy? 
 
Stanisław Faber 
 - To jest za rok budżetowy, ale  jeśli wskaźnik nie zostanie przekroczony w skali 
miasta. Nie ma możliwości, aby kilku nauczycielom dawać zniżkę. Nie można 
dawać wszystkim zniżki.  
 
Jarosław Potępa 
 - Chciałem zapytać o wychowawstwo,  bo zdarzają się nauczyciele, którzy mają 
dwa wychowawstwa.  
 
Stanisław Faber 
 - Będziemy zwracać na to uwagę.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Jest to problem złożony. Spotkałem się z sytuacją, że nauczyciele odmawiają 
wychowawstwa.  
 
Ad.5 
Wolne głosy i wnioski 
 
Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków.  
 
Ad.6 
Przyjęcie Protokołu z dnia 17 lutego 2021 r.  
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.7 
 
Zakończenie posiedzenia  
 

Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  
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Protokołowała     Przewodniczący Komisji Edukacji  
Monika Dulewicz      Jarosław Potępa  
 
 
 


